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De vorba cu conf. dr. Ioana Maria Costea, decanul Facultații de Drept din cadrul

Universitații „Alexandru Ioan Cuza” (Iași), despre noutațile anului universitar |

”Suntem parte dintr-o Universitate cu un profil internațional foarte clar conturat și

foarte bogat, avem un corp profesoral extrem de bine pregatit, creativ și dedicat. Le

sunt recunoscatoare colegilor pentru ținuta academica ireproșabila a facultații

noastre și studenților care ne aleg sa le fim alaturi în marea lor devenire”

Sistemul educațional din România trece prin schimbari profunde ca urmare a adoptarii noii legislații din

domeniul învațamântului.La nivel universitar, noul act normativ care vizeaza acest sector aduce modificari

semnificative menite sa îmbunatațeasca atât accesul la educație, cât și pregatirea viitoarelor generații de

profesioniști.„Anul universitar 2023-2024 a venit cu o noua lege a învațamântului superior, cu noutați

privind sistemul ESCO și calificarile profesionale și cu mult entuziasm”, puncteaza conf. dr. Ioana Maria

Costea, decanul Facultații de drept din cadrul Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din Iași.

Cea mai veche instituție de învațamânt juridic din România este mereu în actualitate, reușind sa se adapteze „din

mers” oricaror schimbari care intervin.Lecțiile asimilate în pandemie, atunci când învațamântul a fost obligat sa

treaca în sistem online, au ajutat facultatea sa-și rafineze și mai mult modul de lucru cu studenții.

Pentru a ține pasul cu noile generații, universitațile sunt obligate sa fie atente la orice trend care apare pentru a

putea veni în întâmpinarea tinerilor pe care îi pregatește. „Generațiile de acum folosesc mult surse sintetice de

lucru și memoria pe termen scurt, au mai multe competențe digitale, dar și mai puțina rabdare la a lectura

bibliografie”, menționeaza  conf. dr. Ioana Maria Costea.

Decanul Facultații de drept din cadrul Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din Iași apreciaza ca învațamântul

juridic din România s-a mulat rapid pe nevoile și pretențiile noilor generații. „S-a adaptat repede, cu multe fișe,

sinteze, instrumente vizuale la cursuri, softuri legislative ce încorporeaza AI. Au prins contur discipline noi, pentru

a raspunde unor calificari profesionale noi”, nuanțeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

 

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

page 1 / 2

http://www.legiteam.ro
http://www.legiteam.ro


www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2023-12-03 11:30:48

       

Totodata, Facultatea de drept din cadrul Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din Iași a dezvoltat, de-a lungul

timpului, o serie de colaborari internaționale, care contribuie semnificativ la potențarea prestigiului de care

instituția se bucura în rândul tinerilor. „Facultatea noastra se bucura de faptul de a fi parte dintr-o Universitate cu

un profil internațional foarte clar conturat și foarte bogat. Colaborarile sunt variate, de la mobilitați Eramus+ cu

parteneri din 12 țari și peste 30 de universitați, la proiecte în alianțe internaționale cum este EC2U și la parteneriate

cu spații extra-europene: SUA și China”, precizeaza conf. dr. Ioana Maria Costea.

Absolvenții învațamântului juridic au șanse reale pe piața muncii

Învațamântul juridic este unul dintre cele mai grele, dar și cu mari șanse pe piața muncii pentru cei care îl parcurg.

Se poate spune chiar ca admiterea la Drept este egala cu succesul. Totuși, tinerii trebuie sa țina cont ca pentru a

ajunge la cariera profesionala pe care și-o doresc trebuie sa munceasca mult, iar în timpul facultații trebuie „sa

vâneze” orice oportunitate de pregatire suplimentara.

Conf. dr. Ioana Maria Costea este de parere ca studentul ideal este cel pasionat de tot ceea ce face. „Obiectul

pasiunii nu e atât de determinant, cât forța pe care o mobilizeaza. Încet, încet pasiunea va cuprinde dreptul civil, nu

e niciun student în prima zi de facultate pasionat de raporturile dintre profesioniști. Busola interioara a unui

candidat ar fi de dorit sa evalueze puterea de munca, rezistența la efort, organizarea timpului, aplecarea spre a scrie

și a citi. Un student cu potențial este atent la detalii, preia fiecare cuvânt cu nuanța sa și cel mai important cred eu,

poate propune argumente pro și contra oricarei ipoteze juridice”, detaliaza interlocutoarea 
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În plus, decanul Facultații de drept din cadrul Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din Iași mai crede ca notele

foarte bune obținute pe parcursul anilor de studii sunt un mare avantaj. „Pregatirea din cadrul studiilor de licența

este la nivel de cuvinte-cheie, fața de complexitatea raporturilor juridice cu care lucreaza un practician. Daca

lipsesc cuvinte-cheie, nu se poate exercita onorabil o activitate”, explica profesorul.

Chiar daca numarul absolvenților de Drept este din ce în ce mai mare - facultațile, în special cele particulare,

punând la dispoziția candidaților tot mai multe locuri - piața muncii îi poate îngloba pe toți, existând o nevoie

constanta de juriști, avocați etc.

Conf. dr. Ioana Maria Costea apreciaza ca piața muncii pentru absolventul de drept este mobila, foarte variata, cu

profesii noi, emergente, iar din acest motiv, prin cerere se dimensioneaza oferta.

Referitor la o posibila schimbare în modul de structurare a învațamântului, profesorul ieșean subliniaza ca cel mai

probabil ar rafina soluțiile pentru învațare continua și formare profesionala pe durata carierei.

Profesorii din cadrul instituției ieșene de învațamânt superior cred cu tarie în faptul ca trebuie sa se implice în mod

activ în formarea tinerilor. De altfel, pentru a se înscrie în rândul elitelor o instituție de învațamânt are nevoie de

mai multe atribute, dar, în opinia decanului Facultații de drept ieșene, cele mai importante sunt grija pentru

studenți și cadre didactice, o comunicare interna foarte buna și un parteneriat constant cu mediile profesionale.

În acest moment, cadrele didactice care activeaza în cadrul Facultații de drept din cadrul Universitații „Alexandru

Ioan Cuza” din Iași reprezinta una dintre cele mai valoroase resurse deținute de aceasta instituție. „Le sunt foarte

recunoscatoare colegilor mei pentru ținuta academica ireproșabila a facultații noastre; avem un corp profesoral

extrem de bine pregatit, creativ și dedicat. Și la fel de recunoscatoare le sunt studenților noștri, fiindca ne aleg sa le

fim alaturi în marea lor devenire”, transmite conf. dr. Ioana Maria Costea.
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